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國立臺南大學國際事務處語文中心 

112-2 微學分課程 Microcredit Course 
「辯論及溝通技巧(二) Debate and Communication in English II」 

課程簡章 
 

1、 課程目標 

本課程著重訓練學生的英文口說技巧，這些技巧可以在從日常生活到公開演講的

各種不同環境中使用。在課程結束時，學生應具備說服、說服他人以及能以客觀角度

清晰並合乎邏輯地表達自己的能力。學生需以成對和小組方式參與課堂討論。 

Students in this class will focus on speaking skills that can be used in a variable of different 
settings from daily life to public speaking. By the end of the course, students are expected to 
have the ability to convince, persuade others as well as to express oneself clearly and logically 
without bias. Students are required to participate in discussion in pairs and groups.  
 

 

 

2、 辦法 

一、身分：凡具臺南大學之學生身份者(含研究所)皆可報名，名額共 35位。 

二、上課時間：113年 3月 6日至 113年 5月 29日，每週三 14:00-15:50上課 

，共 11次課程。 

三、上課地點：本校文薈樓 J310。 

四、授課師資： Chialin Cate Fan范嘉玲老師 

五 、 報 名 時 間 及 報 名 方 式 ： 欲 報 名 者 請 先 上 網 至 「 學 生 系 統 」

https://academics.nutn.edu.tw/iSTU/報名。 

六、課程大綱 schedule： 

 
Week Topic Note  
1 3/6 Pre- Test+ Introduction  Individual interview to 

assess student’s ability  
2 3/13 Defining Arguments and Debate 

To have an argument is not to argue.  
Myths about debates, critical 
thinking and expressing oneself 

The instructor will be 
asking students simple 
questions to allow 
students to understand 
debate in fact takes 
place in everyday life 
and simple forms 

3 3/20 How to Suggest Nicely Grammar covered: 
1. It + be + 

infinitive 
2. Different types 

to modals 
4 3/27 How to Agree   Grammar covered: 

1. Gerund  
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 4/3 Spring Break No class 
5 4/10 How to Refuse/ Disagree Nicely  Grammar covered: 

1. More modals 
2. Subject 

 4/17 Mid-Term Week No class 

6 4/24 How to Show that You Are 
Listening Attentively + Mini Debate 

Grammar covered: 
Tenses 

7 5/1 Expressing One’s View Clearly in 
Everyday Situation+ Mini Debate 

Grammar covered: 
1. Tenses 

8 5/8 Describing Your Own Feelings+ 
Mini Debate 

Grammar covered: 
1. Action verb+ 

Stative verbs 
9 5/15 Relating Your Own Experience with 

Your Views+ Mini Debate 
Encouraging students 
NOT to use “I” but 
instead to have more a 
global view 

10 5/22 Putting Everything in Use + Debate   

11 5/29 Summary+ Project Discussion  

 
 
 
 
七、Grading criteria ( 評分標準) 

1) This class is pass or fail. No numerical or letter grade is awarded to students. 
2) Students are expected to attend class regularly and participate. Absence from three or 

more classes (6 hours) without proper excuse may result in a loss of credit. Proper 
excuses include health reasons (doctor’s note required) and other academic 
commitments. 

3) Students will complete a self-assessment on the first and last day of the course 
4) Rubrics will be based on the instructor’s training as an IELTS examiner. 

 
 
八、Course requirements (課程要求) 

1) Students are expected to attend class regularly and be on time to the best of their ability. 
2) Phone use is permitted for academic purposes. Phone calls should be taken outside of the 

classroom. 
3) Students are expected to participate and prepare for class discussions as directed by the 

instructor. 
4) The consumption of food and beverage in the classroom shall follow the rules and 

guidelines of the university and should not cause a distraction in the class. 
5) All other university guidelines regarding student conduct should be adhered to. 

 

Note:  
1) All of the sessions will be video recorded for a further analysis as well as for students’ 

self-assessment of their progress during the activities after obtaining students’ and the 
instructor’s consent. 

2) The course schedule is subject to change in accordance with the instructor’s and the 
students’ specific topics of interest.  
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3) A questionnaire will be provided at the end of the program to understand students’ 
perspectives on the program and the results will be for the future reference of the 
International Affairs Office.  

 
九、微學分課程注意事項： 

本課程為微學分課程，研究生因無相對應可抵認之自由選修課程，故無法登錄學分。

大學部學生參加本課程，需經本中心及所屬學系認定後可抵認自由選修學分，注意事

項如下所示： 

1) 本課程為微學分課程，適用於本校大學部學生，每學期單一課程累計達 18 小時並

經授課老師評量完成課程要求者，則認列自由選修課程 1 學分。未達 18 小時者，

不予列入學分計算。研究所學生因無相對應之自由選修可認列，故無法登錄學分。 
2) 自由選修學分需由學系認定，須先向系辦確認該課程學分是否可認列自由學分，再

行選修本課程。確認選修後，視同修習本課程，不得任意退選。 
3) 課程中每次上課均點名，全程修滿為 22小時。不論假別請假超過 3次以上者，則

無法列入學分計算。 
 

十、聯絡信箱/電話：weiamy@mail.nutn.edu.tw / 06-2133111#149 韋小姐。 


